

ဆု

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို ဟံဉ်ဖိလ်ဖိတဖဉ်

ပအဲဉ်ဒီးမလီတံာ် ဒ်သိးပျကိးဂကတူာ်ဘဉ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ဉ်အိဉ်ဒီးတံာ်ဒီသအီလီတံာ်လီဆဲးဝဲ အမလီ မဒီးတံာ်, အဖံးတံာ်မတံာ်, မ့တမ့ာ် အလဲဟးလၢစွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကိုသ့ဉ်တဖဉ်အပူအဆၢကတီာ်န့ဉ်လီ.

မံဉ်နံဉ်စိထဉ် ကီာ်စဲဉ်ခိဉ် Tim Walz နဲဉ်လီအကလုာ်လၢ မံဉ်နံဉ်စိထဉ်ကီာ်စဲဉ်ဒီတဘျဉ်ညါအပူပျကိးဂဒီး ကဘဉ်ဖျိဉ်ဝဲဒဉ်တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) လၢကမ့ာ်တံာ်သ့ဉ်ထီဉ်သ့ဉ်တဖဉ်အပူ လၢအဟံဉ်ယုာ်စ့ကိးကိုတံာ်သ့ဉ် ထီဉ်သ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ. တံာ်သိဉ်တံာ်သီအသီလၢ တံာ်နဲဉ်လီအီခဲအံး ကဘဉ်တံာ်စးထီဉ်အီဝဲ မ့ာ်ဘျဉ်နံး, လၢယုလံ ၂၅ သီ ဒီးတံာ်သိဉ်တံာ်သီဝဲအံး ဘဉ်ထွဲဒီးပျကိးဂဒီး ဒ်အမ့ာ်ပျတမ့ာ်, ကိုပျမတံာ်ဖိ ဒီးကိုဖိခဲလၢာ် စးထီဉ်လၢ ခုဉ်ကွံဉ်ကိုဖိတုလၢ ပျတဆံခံတီကိုဖိသ့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ.

စွန့်ဖိလ်ပဒိန်ကို ပျမတံာ်ဖိဒီး ပျတမ့ာ်သ့ဉ်တဖဉ် ပသ့ဉ်ညါလၢအဝဲသ့ဉ်စးထီဉ်ဖျိဉ်တုာ်ဝဲဒဉ်တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) သ့ဉ်တဖဉ်ဖဲအပူကွံဉ် လၢအုဉ်အခါလံန့ဉ်လီ. ခဲအံး ဘဉ်ယးဒီးတံာ်ဖျိဉ်ဝဲဒဉ် တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) အံး, ကိုဖိကိးဂဒီး စးထီဉ်လၢ ခုဉ်ကွံဉ်ကိုဖိတုလၢ ပျတဆံခံတီကိုဖိတဖဉ် ကဘဉ်ဖျိဉ်ဝဲ တံာ်ကးဘး မဲဉ်န့ဉ်လီ. လၢတံာ်သိဉ်တံာ်သီ အသီအံးအဖိလၢာ်, မ့မ့ာ်ဖရံဉ်ခုဉ်ကိုဖိတဖဉ်န့ဉ် တလိဉ်ဖျိဉ်ဝဲတံာ်ကးဘးမဲဉ်ဘဉ်.

တံာ်ကျါဘးမဲဉ်စံးတံာ်န့ဉ် ဘဉ်တံာ်သ့ဉ်ညါအီ ဒ်အမ့ာ်ဝဲ တံာ်ကးဘးမဲဉ်လၢဘဉ်တံာ်တုအီလၢစးခိ လၢတံာ်သ့အီ ထဲတဘျီ, တံာ်ကးဘးမဲဉ်လၢဘဉ်တံာ်တုအီလၢတံာ်ကံညဉ် (Cloth Mask), ကီာ်ဘံ (Neck gaiter), မ့တမ့ာ် တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) လၢဘဉ်တံာ်စုးကါအီလၢတံာ်ဘျဉ်တံာ်ဘါတနီနီအပူန့ဉ်လီ. ဖဲပသ့ဝဲဒဉ်တံာ်ကျါဘးမဲဉ် န့ဉ် ပဘဉ်မလီတံာ်လၢအကကးဘးစ့ကိး ပကိာ်ပူဒီးပနီဒုလီတံာ်လီဆဲးလီ. နမ့ာ်အဲဉ်ဒီးသ့ဉ်ညါအါထီဉ် တံာ်ဂံာ်တံာ်ကျါဘဉ်ယးတံာ်ကျါဘးမဲဉ် အကလုာ်ကလုာ်အဂ့ၢ်န့ဉ်န့ဉ်လီကွံဉ်ဘဉ်အီလၢမံဉ်နံဉ်စိထဉ်ဆုဉ်ချဲးကျါ ပှ်ယဲသန့အပူန့ဉ်တက့ာ်.

ဝံသးစု မလီညီနီနီဖိ ဒ်သိးအကဖျိဉ်ဝဲဒဉ်တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) သ့ဉ်တဖဉ်ဖဲအအိဉ်လၢဟံဉ်အခါ ဒ်သိး အကညီနီဒီးကယုထာဝဲဒဉ်တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) လၢအမ့ာ်ဘဉ်အီအဒိဉ်ကတံာ်တခါကသ့အဂီတက့ာ်. ကိုဖိ, ပျတမ့ာ်ဒီး ကိုပျမတံာ်ဖိသ့ဉ်တဖဉ်ဘဉ်အိဉ်ဒီးအကစၢ်ဒဉ်ဝဲတံာ်ကးဘးမဲဉ်ဒဉ်ဝဲစုဉ်စုဉ်န့ဉ်လီ. ဒ်န့ဉ် အသိး တံာ်ကဟံဉ်ယုာ်စ့ကိးဝဲဒဉ် တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) သ့ဉ်တဖဉ်လၢပျကိးဂဒီးအဂီန့ဉ်လီ.

တံာ်ကးဘးမဲဉ်(Mask) သ့ဉ်တဖဉ် တံာ်ကဘဉ်ကုးစိာ်ဒီးဆုဉ်သ့ကစီအီလၢဟံဉ်ကိးနံးဒီးလီ. ပဘဉ်ဟံဉ်သ့ဉ် ဟံဉ်သးလၢ ပမ့ာ်ဖျိဉ်ဝဲဒဉ်တံာ်ကးဘးမဲဉ် (Mask) သ့ဉ်တဖဉ်အံးသန့က့ ပတဘဉ်ပတုာ်ကွံဉ်တံာ်သ့ကဆီပစုဘဉ်. မ့မ့ာ်တခီ ပဘဉ်ဆဲးသ့ကဆီပစုခဲအံးခဲအံးလီ. ဟးဆဲးတံာ်ဖိဉ်လီက့ပမဲဉ်သဉ်ဒီး အိဉ်စီစုလိာ်သးတဂၢဘဉ်

တကမ္ဘာ့ကိစ္စနှင့်တကွ၊ တပ်သွပ်တဖန်အံ့မှန်ကျသည့်အခါအစွဲကတော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်း (Covid 19) တပ်ဆင်လေ့
အကရလေ့အသေး အင်္ဂါနှင့်လေ့။

ဒီးသန့ထိုင်သေးလေ့ တပ်ဂွံတပ်ကျိတနီနီအဖိခိတ်ကိဖိဒီးကိုပျဲမတပ်ဖိသွပ်တဖန်ဖျိတ်ဝဲဒင်မဲက်ကတီ (Face
Shields) သွပ်ဒင်နှင့်လေ့။ တပ်ဂွံတပ်ကျိလေ့တပ်လေ့ဆေးလေ့အဘဉ်ယးဒီးတပ်ဂွံအဝဲအံ့ ပထံင်န့အီသ့လေ့
Executive Order 20-81 and 2020-2021 Planning Guide for Schools (PDE) အပူနှင့်လေ့။

ဖိသင်လေ့အသေးအိတ်ခံနံင်ဆူအဖိလင်ဒီး ပျဲတကလော်လော်လေ့အိတ်ဒီးတပ်ဆူးတပ်ဆင်လေ့အဖျိတ်ဝဲဒင်တပ်ကးဘဲမဲက်
(Mask) တသ့တန့သွပ်တဖန် တလိင်လေ့အဖျိတ်ဝဲဒင်ဘဉ်။

နနီကစာမုတမုနဟံင်ဖိပီဖိအကျိတကမ္ဘာ့အိတ်ဒီး Covid-19 တပ်ဆင်အတပ်ပနီင်မုဂ္ဂလေ့၊ မကွဲသးဒီးအိတ်ဒီး
Covid-19 positive, မုတမုလဲယုတ်က့ယုတ်ဘဉ်ဒီးပျဲလေ့အိတ်ဒီး Covid-19 တပ်ဆင်တကမ္ဘာ့ ဝံသးစူ အိတ်
လေ့ဟံင်လေ့ပီဝံ ဝဲသ့ညါဘဉ်နကသံင်သရဉ်နှင့်တကွ။